

CMA AWARDS OF OUTSTANDING ACHIEVEMENT PRIX D'EXCELLENCE DE L'AMC

- ▶ This year, seven awards of Outstanding Achievement were presented in seven categories:
- ▶ Sept Prix d'excellence ont été décernés cette année dans les sept catégories suivantes :

Conservation / Conservation

- ▶ Conservation of Miller Brittain's Saint John Tuberculosis Hospital Mural Cartoons
- ▶ Conservation des esquisses murales de Miller Brittain, destinées à l'hôpital pour tuberculeux de Saint John

New Brunswick Museum
Musée du Nouveau-Brunswick
(Saint John, N.B. / N.-B.)



Conservation



Education /
Éducation

Education / Éducation

- ▶ Sex Talk in the City
- ▶ Musée de Vancouver (Vancouver, B.C. / C.-B.)

Exhibitions / Expositions

- ▶ From This Place: Our Lives on Land & Sea and Here, We Made a Home
- ▶ The Rooms (St. John's, N.L. / T.-N.-L.)



Exhibitions / Expositions



Facility Development and
Design /
Conception et aménagement
d'installations

Facility Development and Design / Conception et aménagement d'installations

- ▶ Rio Tinto Alcan Planetarium
- ▶ Planétarium Rio Tinto Alcan
- ▶ Space for Life (Montreal, Que.)
- ▶ Espace pour la vie (Montréal, Qc)

Marketing / Marketing

- ▶ 100 Masters Only in Canada
- ▶ Winnipeg Art Gallery (Winnipeg, Man.)

Publications / Publications

- ▶ Roger Vivier: Process to Perfection
- ▶ Bata Shoe Museum (Toronto, Ont.)

Research / Recherche

- ▶ Charles Edenshaw
- ▶ Vancouver Art Gallery (Vancouver, B.C. / C.-B.)



Marketing



Publications



Research /
Recherche

All photos: Lacie Armstrong
© Canadian Museums
Association, 2014.
All rights reserved.

Toutes les photos : Lacie
Armstrong © Association des
musées canadiens, 2014.
Tous droits réservés.

The CMA wishes to congratulate this year's award recipients and interns for their professional achievements and contributions to the Canadian museum sector. / L'AMC souhaite féliciter les récipiendaires des prix et les stagiaires de cette année pour leurs réalisations et leurs contributions au sein du domaine muséal canadien.

- ▶ An additional eight awards were presented in the following five categories:
- ▶ De plus, 8 prix additionnels ont été décernés dans les cinq catégories suivantes :

Barbara A. Tyler Award in Museum Leadership

Prix Barbara A. Tyler pour le leadership muséal

- ▶ **René Binette**, director of the Écomusée du fier monde (Montreal, Que.), was recognized for his leadership in taking the museum to a new level of contribution to Canadian society.
- ▶ **René Binette**, directeur de l'Écomusée du fier monde (Montréal, Qc) a été reconnu pour son leadership qui a amené son musée à un nouveau niveau de contribution pour la société canadienne.



ICOM Canada's International Achievement Award

Prix Rayonnement international d'ICOM Canada



- ▶ **Ann Davis, PhD**, received the ICOM Canada International Achievement Award for the contributions she has made to international museology during her career in both museums and universities in Canada and internationally.
- ▶ Ce prix a été décerné à **Ann Davis, Ph. D.**, en reconnaissance de sa contribution inestimable à la muséologie internationale au cours de sa longue carrière dans les musées et les universités à travers le Canada et à l'international.

Museum Volunteer Award

Prix du bénévolat muséal

- ▶ Presented in collaboration with the Canadian Federation of Friends of Museums, the 2014 Museum Volunteer Award recognized **Joan F. Ivory** for her dedication to the growth of the Montreal Museum of Fine Arts (Montreal, Que.) since 1955, as well as the **Wednesday Volunteers**, a group of retirees that have been at the core of the Telephone Historical Centre (Edmonton, Alta.) for over 25 years.
- ▶ Présenté en partenariat avec la Fédération canadienne des amis de musées, le Prix du bénévolat muséal a été décerné à **Joan F. Ivory** pour son dévouement au Musée des beaux-arts de Montréal (Montréal, Qc) depuis 1955, ainsi qu'aux **Wednesday Volunteers**, un groupe de retraités qui sont au cœur du Telephone Historical Centre (Edmonton, Alb.) depuis plus de 25 ans.



Joan F. Ivory



Walter Onyskiw, Wednesday Volunteers

New Fellow / Nouvelle Fellow

- ▶ The CMA is very pleased to appoint **Catherine C. Cole** as CMA Fellow, the highest form of recognition bestowed by the CMA for her tireless dedication to the work of the CMA and to museums.
- ▶ L'AMC est fière de nommer **Catherine C. Cole** comme Fellow, la plus haute forme de reconnaissance décernée par l'AMC, pour son dévouement envers l'AMC et envers les musées.



Award of Distinguished Service

Prix du service méritoire

- ▶ The CMA saluted the outstanding careers of three dedicated museum professionals:
- ▶ L'AMC a salué les carrières remarquables de trois professionnels muséaux :



Betsy Thorsteinson



Francine Lelièvre



David Jensen

RBC Museum Internship for Emerging Professionals

Programme de stage RBC pour la relève muséale

- ▶ The 2014 interns of the RBC Museum Internship for Emerging Professionals program were also recognized at the ceremony. This year, **Ellen Hlozan** will be working at the York Region District School Board Museum & Archives, and **Shellie Zhang** will be working at the Art Gallery of Mississauga. For the sixth consecutive year, the CMA is delivering the program with the generous financial support from the RBC Emerging Artists Project stream of the RBC Foundation.
- ▶ Les stagiaires du Programme de stage RBC pour la relève muséale 2014 ont également été reconnus lors de la cérémonie. Cette année, **Ellen Hlozan** travaillera au York Region District School Board Museum & Archives, et **Shellie Zhang** travaillera à la Art Gallery of Mississauga. Pour la sixième année consécutive, ce programme est administré par l'AMC grâce au généreux soutien financier du projet Artistes émergents RBC de la Fondation RBC.



Donna O'Reilly, RBC, Ellen Hlozan, Shellie Zhang